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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Zdrowia (nr 150)
23 lutego 2022 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Tomasza Latosa (PiS), 
przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– sprawozdanie podkomisji nadzwyczajnej o rządowym projekcie ustawy 
o wyrobach medycznych (druk nr 1764).

W posiedzeniu udział wzięli: Maciej Miłkowski podsekretarz  stanu w Ministerstwie Zdrowia wraz 
ze współpracownikami, Sebastian Migdalski wiceprezes ds. wyrobów medycznych Urzędu Rejestracji 
Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów Biobójczych wraz ze współpracownikami 
oraz Arkadiusz Grądkowski prezes Ogólnopolskiej Izby Gospodarczej Wyrobów Medycznych POLMED.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Siedlecka-Nowak, Jakub 
Stefański, Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; 
Katarzyna Abramowicz, Urszula Sęk oraz Aleksandra Wolna-Bek – legislatorzy z Biura Legi-
slacyjnego.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na kolejnym posiedzeniu Komisji Zdro-
wia,  już trzecim w dniu dzisiejszym. Witam serdecznie panie i panów posłów. Witam 
pana ministra wraz ze współpracownikami. Witam zaproszonych gości.
Posiedzenie oczywiście odbywa się z wykorzystaniem środków komunikacji elektro-

nicznej, dlatego też najpierw sprawdzimy kworum. Bardzo proszę o wciśnięcie dowol-
nego przycisku. Proszę o podanie wyników.
Głosowało 28 posłów. Za było 19. Przepraszam, nieważne ilu za, ilu przeciw, ilu się 

wstrzymało. Głosowało 28, więc mamy kworum.
Szanowni państwo, dzisiejszy porządek dzienny obejmuje rozpatrzenie sprawozdania 

podkomisji nadzwyczajnej o rządowym projekcie ustawy o wyrobach medycznych (druk 
nr  1764). Bardzo  proszę  przewodniczącą  podkomisji,  panią  poseł  Szczurek-Żelazko, 
o przedstawienie sprawozdania i wprowadzenie do rozpatrzenia projektu. Bardzo pro-
szę, pani poseł.

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS):
Dzień  dobry.  Witam  państwa  bardzo  serdecznie.  Szanowny  panie  przewodniczący, 
Wysoka Komisjo, mam zaszczyt przedstawić sprawozdanie z pracy podkomisji powołanej 
do rozpatrzenia rządowego projektu ustawy o wyrobach medycznych z druku nr 1764.
Podkomisja spotkała się sześć razy. W trakcie tych posiedzeń szczegółowo analizowała 

wszystkie opinie, które wpłynęły do podkomisji. Na pierwszym posiedzeniu mieliśmy 
okazję zapoznać się szczegółowo ze stanowiskami strony społecznej, przedstawicieli pro-
ducentów i dystrybutorów wyrobów medycznych, a także wszystkich innych osób, które 
zechciały przedstawić swoje stanowiska.
W trakcie procedowania zostało przedstawionych kilkadziesiąt poprawek. Znaczna 

część z nich miała charakter legislacyjno-redakcyjny. Część z nich została przejęta przez 
posłów i poddana pod głosowanie, a część, na podstawie upoważnienia, została wprowa-
dzona przez Biuro Legislacyjne. Ostatecznie podkomisja przyjęła projekt, który przed-
stawiamy w załączeniu. Za przyjęciem tego projektu głosowało 6 posłów, a 3 wstrzymało 
się od głosu. 
Najistotniejsze  poprawki  dotyczyły  kilku  ważnych  spraw.  Między  innymi  jedna 

z poprawek, bardzo ważna, dotyczyła art. 18, w którym ograniczono obowiązek prze-
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chowywania kodów UDI wyłącznie do wskazanych w rozporządzeniach oraz umożli-
wiono ministrowi zdrowia określenie innych kodów. Była również poprawka dotycząca 
obowiązku posiadania ubezpieczenia OC przy badaniach klinicznych. Na podstawie tej 
poprawki będzie to dotyczyło badań poza badaniami obserwacyjnymi. To są najistotniej-
sze poprawki. Zostały one dołączone w sprawozdaniu, w przedmiotowym projekcie, dla 
państwa posłów.
Dziękuję bardzo za pracę przedstawicielom Ministerstwa Zdrowia, szczególnie panu 

ministrowi Miłkowskiemu, panu prezesowi Urzędu Rejestracji Produktów Leczniczych, 
Wyrobów Medycznych i Produktów Biobójczych, oczywiście reprezentantom producen-
tów i dystrybutorów wyrobów medycznych, jak również przede wszystkim posłom, któ-
rzy bardzo aktywnie pracowali nad projektem tej ustawy. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję  bardzo.  Chciałbym  pani  przewodniczącej  Szczurek-Żelazko  i wszystkim 
posłom, którzy pracowali w podkomisji, a także panu ministrowi ze współpracownikami, 
ekspertom i przedstawicielom Biura Legislacyjnego bardzo podziękować za ciężką pacę, 
bo ustawa jest dość skomplikowana i duża, więc rzeczywiście mieli państwo dużo pracy 
w tym zakresie.
Zanim przejdziemy  do procedowania,  to,  po pierwsze,  oddam głos  przedstawicie-

lom Biura Legislacyjnego, bo wiem, że mają państwo jeszcze uwagi. Dobrze, że udało 
się jakoś je skomasować, bo inaczej, szczerze mówiąc, byłbym zwolennikiem tego, żeby 
podkomisja dalej pracowała.
Ponieważ są jeszcze inne poprawki, szanowni państwo, mamy przed sobą dużo pracy, 

148  artykułów,  samo  tylko  omówienie  artykułu  będzie  trwało  bardzo  długo.  Łatwo 
to policzyć – gdyby tylko 1 minutę trwało to odniesienie się, to już są ponad dwie godziny. 
Prosiłbym więc państwa o dyscyplinę czasową. Jeżeli państwo mają jakieś uwagi, proszę 
o krótkie i zwięzłe ich przedstawianie, jeżeli ktoś będzie musiał zabrać głos. Doceńmy 
pracę naszych koleżanek i kolegów w podkomisji, którzy tę ustawę przeprocedowali, nie 
chciałbym, aby pewne argumenty się powtarzały. Nowe oczywiście jak najbardziej tak. 
Bardzo proszę, Biuro Legislacyjne.

Legislator z Biura Legislacyjnego Legislator Urszula Sęk:
Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  ustawa  jest  bardzo  trudna  –  zresztą  jest 
to obszerny projekt, często tłumaczenia rozporządzeń unijnych są zawiłe. Cały czas, 
chcąc udoskonalić tekst, czytałyśmy go. W związku z tym mamy jeszcze w kilkunastu 
artykułach  zmiany,  które  są uzgodnione  ze stroną  rządową. One po części wynikają 
z poprawek przyjętych na posiedzeniach podkomisji  i po prostu doprecyzowują tekst. 
Uściślają,  ujednolicają,  żeby  w kilku miejscach  nie  stosować  różnych  sformułowań 
na oznaczenie tych samych rzeczy. Żeby nie przedłużać i nie tłumaczyć, może wymieni-
łabym artykuły, do których mamy uwagi.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Tak, bardzo proszę.

Legislator Urszula Sęk:
Art. 16 ust. 2, art. 17 ust. 3, art. 25 ust. 1, art. 48 ust. 7, art. 52 ust. 7, art. 62 ust. 1,  
art. 75 ust. 2, art. 77 ust. 1, art. 80 ust. 2, art. 87, art. 88 ust. 1, art. 90, art. 95 ust. 2–5, art. 97,  
art. 103 ust. 1, art. 104 ust. 1, art. 113, art. 126, art. 136 i art. 143.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję bardzo. Stanowisko rządu, bardzo proszę.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Maciej Miłkowski:
To jest umówione. To są legislacyjne poprawki.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dobrze.  Pani mecenas,  czy  te  poprawki  wymagają  przyjęcia  przez  głosowanie,  czy 
z tytułu zwyczajowego upoważnienia, którego niniejszym w imieniu Komisji państwu 
udzielam, możemy to załatwić w ramach tego upoważnienia?
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Legislator Urszula Sęk:
Wolelibyśmy, żeby to przegłosować, dlatego że one odnośnie do meritum nic nie zmie-
niają,  ale  czasem  jakby wizualnie w tekście więcej  się  dzieje,  a wiemy,  że obywatele 
to czytają i czasem zwracają się...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dobrze. Pani mecenas, czy możemy to poddać pod głosowanie w jednym pakiecie?

Legislator Urszula Sęk:
Ze względu na ich charakter – tak.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rozumiem, że ze względu na to, że jest to projekt dotyczący prawa unijnego, muszą być 
trzy podpisy posłów. Czy tak? Dobrze. Myślę, że zaraz te trzy podpisy damy. Poproszę 
tylko sekretariat Komisji o wręczenie tych poprawek.

Legislator Urszula Sęk:
Zszyć w jeden plik i podpisać.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
W takim razie, szanowni państwo, przechodzimy do procedowania, do realizacji porządku 
dziennego – rozpatrzenia projektu ustawy. Czy są uwagi do tytułu? Biuro.

Legislator z Biura Legislacyjnego Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam,  że rozpatrzyliśmy  tytuł  ustawy.  Przy  okazji mam pytanie.  Rozumiem, 
że nie muszę wymieniać rozdziałów, tylko artykuły. Czy tak? Dobrze.
Art. 1. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Urszula Sęk:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 1. Jeszcze jedna uwaga natury ogólnej. Są również 
poprawki Koalicji Obywatelskiej  i Lewicy. Proszę  o czujność. Państwo niech  swoich 
poprawek pilnują i Biuro Legislacyjne również.
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 1.
Art. 2. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 2.
Art. 3. Czy są uwagi? Biuro.
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Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 3.
Art. 4. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 4.
Art. 5. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 5.
Art. 6. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 6.
Art. 7. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 7.
Art. 8. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.



i.p.                7

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Zdrowia (nr 150)

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 8.
Art. 9. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 9.
Art. 10. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 10.
Art. 11. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 11.
Art. 12. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 12.
Art. 13. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.
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Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 13.
Art. 14. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 14.
Art. 15. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 15.
Art. 16. Biuro.

Legislator Urszula Sęk:
Jest nasza uwaga do ust. 2. Nie wiem, czy w tym momencie państwo przegłosowaliby...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Proponuję poddanie pod głosowanie na tym etapie całości poprawek…

Legislator Urszula Sęk:
Tak.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
...żeby już później nie trzeba było za każdym razem tego podkreślać. Już usłyszeliśmy 
pozytywną opinię rządu, przechodzimy zatem do głosowania nad pakietem poprawek, 
które zostały zaproponowane przez Biuro Legislacyjne i poparte przez stronę rządową. 
Bardzo proszę o uruchomienie procedury.
Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę o poda-

nie wyników.
Głosowało 31 posłów. Za 29, nikt nie był przeciw, wstrzymały się 2 osoby. Poprawki 

zostały przyjęte. Tym samym rozpatrzyliśmy art. 16.
Art. 17. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Art. 17 został rozpatrzony.
Art. 18. Czy są uwagi?
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Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rozpatrzyliśmy art. 18.
Art. 19. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 19.
Art. 20. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 21.
Art. 22. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 22.
Art. 23. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 23.
Art. 24. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 24.
Art. 25. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 25.
Art. 26. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 26.
Art. 27. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 27. 
Art. 28. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 28.
Art. 29. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.
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Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 29.
Art. 30. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 30.
Art. 31. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 31.
Art. 32. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 32.
Art. 33. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 33.
Art. 34. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 34.
Art. 35. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 35.
Art. 36. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 36.
Art. 37. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 37.
Art. 38. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 38.
Art. 39. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 39.
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Art. 40. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 40.
Art. 41. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 41.
Art. 42. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 42. Czy dobrze mówię, art. 42?

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Tak, dobrze.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Art. 43. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 43.
Art. 44. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 44.
Art. 45. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 45.
Art. 46. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 46.
Art. 47. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 47.
Art. 48. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 48.
Art. 49. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 49.
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Art. 50. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 50.
Art. 51. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
My nie mamy...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Jest poprawka, zdaje się. Czy tak? 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Tak. Biuro nie ma uwag, ale jest poprawka pana posła Millera.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Pan przewodniczący Miller, proszę bardzo. Art. 51.

Poseł Rajmund Miller (KO):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, klub parlamentarny Koalicja Obywatelska 
– Platforma Obywatelska, Nowoczesna, Inicjatywa Polska, Zieloni zgłasza poprawkę 
do art. 51 ust. 3, który otrzymuje brzmienie: „Minister właściwy do spraw zdrowia okre-
śla, w drodze rozporządzenia, które z wymagań lub ograniczeń, o których mowa w ust. 
2, mają znaleźć zastosowanie w odniesieniu do grupy rodzajów wyrobów, o której mowa 
w ust. 1, oraz szczegółowy zakres tych wymagań lub ograniczeń, biorąc pod uwagę aktu-
alny stan wiedzy, bezpieczeństwo pacjentów, użytkowników i osób trzecich, przewidziane 
zastosowanie funkcji wyrobów oraz związane z nimi ryzyko, dostępność alternatywnych 
metod, zakres używania takich wyrobów, niezbędne czynności konieczne do utrzymania 
tych wyrobów, zakres wiedzy i kwalifikacji osób utrzymujących sprawność wyrobów oraz 
konieczność utrzymania wyrobów w stanie umożliwiającym korzystanie z nich w sposób 
przewidziany dla danego rodzaju wyrobu”.
Uzasadnienie. Fakultatywność wydania przedmiotowego rozporządzenia przez Mini-

sterstwo Zdrowia byłaby instrumentem dalece niewystarczającym dla prawidłowej reali-
zacji obowiązku nadzoru i kontroli nad działaniem oraz stosowaniem wyrobów, o których 
mowa w rozdziale 10 projektu ustawy. Proszę państwa, w ostatnim okresie zgłaszanych 
jest dużo działań ubocznych ze względu na to, że środki typu kwas hialuronowy są uży-
wane nie tylko w gabinetach lekarskich i kosmetologicznych, ale i w zwykłych gabine-
tach kosmetycznych. Jest bardzo dużo powikłań. Uważamy, że są to środki, które nie 
są obojętne dla organizmu człowieka, w związku z czym ministerstwo powinno wydać 
rozporządzenie dokładnie określające, kto i w jaki sposób jest uprawniony do stosowania 
tych środków. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję uprzejmie. Proszę Biuro Legislacyjne o opinię.

Legislator z Biura Legislacyjnego Katarzyna Abramowicz:
Poprawka ma charakter merytoryczny. Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stanowisko rządu.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Ta poprawka nakazuje rządowi… Jesteśmy przeciwko tej poprawce. Powiem dlaczego. 
Uważamy, że to rozporządzenie będzie wydane w terminie dosyć szybkim, ale będzie 
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wydawane dosyć często, w zależności od dostępu do wiedzy, na wniosek prezesa urzędu. 
Minister w przypadkach, jeśli może to zagrozić zdrowiu lub zagraża zdrowiu, bo mamy 
różne sprawy sądowe, i tak takie rozporządzenie wyda – tak uważamy. I będzie wyda-
wał nowelizacje również w okresie trwania tego rozporządzenia. To jest jedno z bardziej 
istotnych... Rozmawialiśmy z izbą lekarską, że uważamy, iż mają rację i dla niektórych 
zakresów takie rozporządzenie należy wydać. Dlatego od razu jest ten przepis w przed-
łożeniu rządowym.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję bardzo. Pan przewodnicząc Piecha.

Poseł Bolesław Piecha (PiS):
Mam oczywiście pytanie, bo to jest kwestia tłumaczenia tego rozporządzenia. Postęp jest 
ogromny, jeżeli chodzi o wyroby medyczne. Musicie państwo wiedzieć, że kwas hialuro-
nowy, jak przewodniczący wspomniał, ale i botoks kiedyś był lekiem. Dzisiaj nie jest lekiem, 
jest wyrobem medycznym. Kiedyś był stosowany w ciężkich nerwobólach, chociażby nerwu 
trójdzielnego itd., a dzisiaj w całkiem innych, kosmetologicznych zdarzeniach. W związku 
z tym trzeba by się dowiedzieć przede wszystkim, czy to jest obligo, które wynika z tego 
rozporządzenia i czy wydawanie takiego rozporządzenia będzie proste.
Musimy  też  pamiętać  o rynku,  a rynek  kosmetologiczny  jest  bardzo  rozwinięty. 

Nie wiem, czy trzeba mieć uprawnienia, żeby kwasu hialuronowego albo botoksu uży-
wać z naruszeniem ciągłości tkanek tylko i wyłącznie przez lekarza albo pielęgniarkę, 
bo jeżeliby tak było, to połowa zakładów kosmetycznych musiałaby z dnia na dzień znik-
nąć. Możecie mi państwo pomóc. Jak proponuje Parlament Europejski, ja już nie pamię-
tam. Pracowałem nad tym dwa lata i wiem, że wiązały się z tym ogromne kontrowersje, 
zwłaszcza dotyczące reklamy i nadzoru nad stosowaniem określonych wyrobów medycz-
nych, które dość łagodnie przeszły z funkcji produktu leczniczego, czyli leku, do wyrobu 
medycznego. Mamy z tym do czynienia na co dzień. To są kosmetyki. To są suplementy 
diety. To są wreszcie wyroby medyczne, które swój początek biorą w produkcie leczni-
czym, czyli leku. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję bardzo. Temat rzeczywiście bardzo ważny, być może wymagający osobnej dys-
kusji w Komisji Zdrowia. Rozumiem, że pytanie pana przewodniczącego skierowane jest 
do pana ministra. Bardzo proszę, panie ministrze.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Tak,  ta ustawa dotyczy wyłącznie wyrobów medycznych. Akurat botoks  jest  lekiem, 
w związku z tym to go nie dotyczy, ale kwas hialuronowy jest. To dotyczy różnych wyro-
bów medycznych. Tu akurat mówimy o wyrobach medycznych, że minister może dla 
produktów, wyrobów, które stwarzają lub mogą stwarzać zagrożenie dla życia, zdrowia 
lub bezpieczeństwa pacjentów... Tak więc będzie to za każdym razem analizować, ale 
widzimy, że w niektórych przypadkach powinno to nastąpić. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję bardzo. Jeszcze pan przewodniczący Piecha. Proszę.

Poseł Bolesław Piecha (PiS):
Nie wiem, to ja mam chyba  inne  informacje. W takim Googlu: „Kup botoks – wyrób 
medyczny”. Tak piszą. Są ceny podane itd. Będziemy się pewnie spierać przy reklamach, 
odnośnie do których,  jak widzę,  już są zrobione poprawki, ale tak to jest zakwalifiko-
wane. Kwas hialuronowy oczywiście jest wyrobem medycznym. Nie wiem, czy botoks 
jest wydawany tylko na receptę, ale coś mi się nie wydaje, bo w każdym gabinecie kosme-
tycznym botoks jest, a owszem, ogólnie dostępny, bez wskazań lekarskich.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Pan minister, bardzo proszę.



i.p.                17

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Zdrowia (nr 150)

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Prezes urzędu już wydawał decyzje. Botoks jest produktem leczniczym. Jest stosowany 
nawet w programach lekowych i teraz mają... Reklama po raz pierwszy została uregu-
lowana – to na wniosek ministerstwa, ponieważ reklama produktów leczniczych  jest 
uregulowana. Wyrobów medycznych do tej pory nie było. Panie ministrze, panie prze-
wodniczący, ustawa jeszcze nie weszła. Reklama wyrobów medycznych dzisiaj w ogóle 
nie jest dookreślona. W związku z tym wszystko jest możliwe, ale niedługo nie będzie.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję bardzo.

Poseł Bolesław Piecha (PiS):
Nie  będziemy  dyskutować.  Spawa  jest  bardzo  skomplikowana,  bo jeżeli  botoks  jest 
na receptę, to nie powinien w ogóle się tutaj mieścić. Powinniście natychmiast działać. 
Co to jest? Pierwsze hasło, które wpisałem…

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze, szanowni państwo. Tak jak powiedziałem przed chwilą, myślę, że temat jest 
ważny, istotny, prawdopodobnie warty osobnego zajęcia się przez Komisję, może nawet 
w jeszcze szerszym zakresie związanym w ogóle z funkcjonowaniem różnych gabinetów. 
Mamy bowiem różne inne gabinety – kręgarzy, niekręgarzy... Są różne sytuacje.
Z jednej strony właściwie nie ma do końca pewnych uregulowań związanych z takim 

czy innym funkcjonowaniem czegoś, co nie ma nic wspólnego z medycyną. Nie mylmy 
spraw. Natomiast wchodzi  to tak  głęboko w pewne  działania medyczne,  że wymaga 
to rzeczywiście osobnej rozmowy na posiedzeniu Komisji, bo niektóre zawody czy zaję-
cia mają to do siebie, żeby poszerzać swoje pole działania, ale myślę, że chyba tego w tej 
chwili nie rozstrzygniemy. Aczkolwiek jestem zdania, że powinniśmy o tym rozmawiać.
To wracamy do poprawki pana przewodniczącego, bo trochę od niej odeszliśmy. Pan 

minister, rozumiem, przynajmniej na razie, jest przeciwny? W związku z tym będziemy 
głosować.
Kto jest za przyjęciem poprawki pana posła Millera? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-

mał? Proszę o podanie wyników. Więcej czasu poświęciliśmy tej poprawce niż pięćdzie-
sięciu wcześniejszym artykułom.
Głosowało 34 posłów. Za 17, przeciw 17, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie została 

przyjęta i tym samym rozpatrzyliśmy art. 51.
Art. 52. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 52.
Art. 53. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 53.
Art. 54. Biuro.
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Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 54.
Art. 55. Pani poseł Zawisza, bardzo proszę.

Poseł Marcelina Zawisza (Lewica):
Dziękuję bardzo. Mam poprawkę, która zmienia brzmienie artykułu, uogólnia zastoso-
wanie przepisów do reklamy wyrobów medycznych w ogóle. Wychodzi naprzeciw zna-
nym na przykład z nielegalnej reklamy alkoholu praktykom reklamowym w internecie, 
gdzie reklamy kierowane są do określonych grup odbiorców. Zdaniem producentów nie 
wyczerpują wtedy definicji  reklamy kierowanej do publicznej wiadomości. Poprawka 
upraszcza więc tę sytuację. Chodzi o to, że mamy reklamę, która jest kierowana na przy-
kład do wszystkich osób, które mają 60 lat i mieszkają w miastach powyżej 60 tys. miesz-
kańców, w związku z czym nie jest to kierowane do publicznej wiadomości, ponieważ 
jest do konkretnych grup. To jest absurdalna sytuacja, ponieważ żyjemy w XXI wieku 
i wiemy, że większość ludzi korzysta z mediów społecznościowych.
Dodatkowo  proponuję  poszerzenie  katalogu  zabronionych  w reklamie  wyrobów 

medycznych wizerunków do stanu znanego z reklamy leków, czyli dodane powinny być 
wizerunki osób znanych publicznie i naukowców, tak aby na przykład znane żony zna-
nych mężów piłkarzy nie proponowały rzeczy, które niszczą nam wątroby. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
To skądinąd rzeczywiście interesująca uwaga, pani poseł... Momencik. Szanowni pań-
stwo, bardzo proszę nie dyskutujmy na boku, tylko do mikrofonu. Do tego artykułu...

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Przewodniczący Piecha zastanawiał się, czy to o jego żonę chodzi. Mówiliśmy, że nie 
o jego.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Nie, nie o jego żonę. Natomiast do dyskusji zgłasza się pan Arkadiusz Grądkowski, pre-
zes Ogólnopolskiej Izby Gospodarczej Wyrobów Medycznych POLMED. Bardzo proszę. 
Proszę włączyć mikrofon, to po pierwsze, bo nie słyszymy pana. Po drugie, proszę 

pamiętać,  że jesteśmy  na etapie  rozpatrywania  ustawy,  a więc  nie  dyskusji  na dany 
temat, tylko wyłącznie na temat poprawek. Czy pan ma jakąś poprawkę, którą ewentu-
alnie ktoś z posłów mógłby przejąć? Bardzo proszę. 

Prezes Ogólnopolskiej Izby Gospodarczej Wyrobów Medycznych POLMED Arkadiusz 
Grądkowski: 

Dzień dobry. Poprawki nie mam. Chciałbym tylko pozostawić komentarz. Proszę pań-
stwa, ustawa bardzo nowoczesna, wiele zmienia. Wyrazy podziękowania dla minister-
stwa, dla rządu, urzędu rejestracji leków i dla posłów za tę ciężką pracę nad tym trud-
nym aktem prawa. 
Różnica między lekami a wyrobami medycznymi jest zasadnicza – to są bardzo inno-

wacyjne i nowoczesne technologie, które zmieniają się z dnia na dzień. Przepis, o któ-
rym  państwo  dyskutujecie,  i też  pewnie  komentarz  do tego,  co proponuje  posłanka 
jako poprawkę... Należy pamiętać o tym, że nie było dotychczas przepisów dotyczących 
reklamy, tak jak powiedział minister. Teraz te przepisy będą, czego naprawdę trzeba 
bardzo mocno pogratulować.
Nasze jedyne wątpliwości odnośnie do przepisów dotyczących reklamy dotyczyły wła-

śnie przepisu art. 55 ust. 2 pkt 3. On wprowadza novum, to znaczy nie będzie można 
teraz reklamować wyrobów medycznych, które są przeznaczone dla profesjonalistów, 
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a używane są... Do osób, które ich używają. Nie będzie można reklamować takich wyro-
bów powszechnie.
Samo  założenie  jest  bardzo  szczytne. Może  ono budzić  pewne wątpliwości  inter-

pretacyjne. Będziemy bardzo mocno prosili urząd rejestracji i Ministerstwo Zdrowia – 
chciałbym, żeby to tu wybrzmiało na posiedzeniu Komisji – o interpretację, żeby przepis 
w swojej szczelności nie zaszkodził pacjentom. To znaczy, co rozumiemy przez używanie 
wyrobu i w jakiej sytuacji. Czy używanie wyrobu to jest zakładanie wyrobu przez leka-
rza, na przykład implantu nogi czy...?
Najprostszy  przykład. Mój  dziadek ma chorobę Parkinsona,  telepią mu  się  ręce. 

Dowiedziałem się z internetu o tym, że mogę mu wszczepić implant i będzie mógł nor-
malnie jeść posiłki. Pytanie, czy my pacjenci będziemy mieli dalej informację o takich 
produktach? Dziadek jest użytkownikiem, a lekarz tylko zakłada produkt. To jest jedno 
pytanie,  żeby właśnie  nie wylać  tego  dziecka  z kąpielą  i nie  zablokować  pacjentom 
dostępu do wiedzy na temat wyrobów. Spodziewam się...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dobrze. Jasne. Proszę pana, tak jak powiedziałem, nie na tym etapie jesteśmy, jeżeli 
chodzi...

Prezes POLMED Arkadiusz Grądkowski:
Rozumiem.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Tego typu dyskusje były na posiedzeniach podkomisji.

Prezes POLMED Arkadiusz Grądkowski:
Rozumiem. W takim razie bardzo dziękuję za głos.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Chcę pana poinformować, że jeżeli mówimy o postępie, to możemy obserwować również 
ogromny postęp, jeżeli chodzi o rynek leków, a więc polemizowałbym z panem, gdzie jest 
większe tempo.
Natomiast  jedno jest pewne –  jest ogromne tempo zasypywania pacjentów różnego 

rodzaju  informacjami. Z całym szacunkiem, ale  jeżeli mamy mieć dobrze poukładany 
system ochrony zdrowia, to nie pacjent powinien podejmować określone decyzje, ponie-
waż w reklamie możemy  się  dowiedzieć,  że wprawdzie  ktoś miał  ogromne  problemy, 
np. z wymienionym przez pana poruszeniem się, ale czymś się posmarował i natychmiast 
zaczął wręcz tańczyć i biegać. Tak te reklamy wyglądają. Zaufajmy więc jednak ekspertom, 
fachowcom, lekarzom, którzy mając określoną wiedzę, mogą pacjentom coś zaproponować 
lub też nie zaproponują. Nie odwracajmy sytuacji, że to producent czegokolwiek dotrze 
w pierwszej kolejności do pacjenta, który później albo sam będzie się zaopatrywał, albo 
będzie wywierał presję na lekarzy, aby coś uzyskać. To jest odwrócenie sytuacji.
Wiem,  że my musimy  w Komisji  odpowiadać  za zdrowie,  a ktoś  inny  odpowiada 

za sprzedaż. Trzeba się spotkać w rozsądnym miejscu, a to rozsądne miejsce jest jednak 
związane, jak się wydaje, z pewnymi ograniczeniami.
Teraz poproszę o ocenę poprawki pani poseł Zawiszy najpierw Biuro Legislacyjne, 

a później pana ministra. Bardzo proszę.

Legislator Katarzyna Abramowicz:
Szanowni państwo, jeszcze druga drobna uwaga. Jak się nam wydaje, jest jeszcze toż-
sama, tylko inaczej zapisana, poprawka pana posła Rutki i dwóch...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
To jest to samo, dlatego że trzech posłów musiało się podpisać.

Legislator Katarzyna Abramowicz: 
Aha, OK. Rozumiem. Mamy tylko wątpliwość odnośnie do użycia wyrazów „osób zna-
nych publicznie”. Kiedy należy daną osobę uznać za znaną publicznie? Ile osób musia-
łoby  ją znać, żeby ona była...? Być może  tak gdzieś  jest, ale pytanie,  jak  to jest  tam 
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stosowane? Szczerze mówiąc, w tej chwili nie mam praktyki,  jak to wygląda. To taka 
wątpliwość. Natomiast odnośnie do reszty – jest to kwestia merytoryczna.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rozumiejąc i podzielając intencję pani poseł, też rozumiem wątpliwości biura. W ustawie 
musi być to bardzo jasno zdefiniowane, a tu można mieć pewne wątpliwości.
Pani poseł jeszcze chce coś dopowiedzieć. Bardzo proszę, pani poseł.

Poseł Marcelina Zawisza (Lewica): 
Tak, tak. Taki sam zapis jest w Prawie farmaceutycznym, więc to jest przepisane po pro-
stu z innej ustawy. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rozumiem. W takim razie ta sama uwaga do prawa farmaceutycznego. Panie ministrze, 
bardzo proszę o ocenę tej poprawki.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Nie zgadzamy się na obie poprawki. Uważamy, że język dla profesjonalistów nie musi być 
tożsamy z językiem laików. Czytając dokumentację medyczną wewnętrzną lekarzy onko-
logów, nie każda osoba potrafi zweryfikować, na co choruje. Są to dwa zupełnie różne 
języki i powinno to być pisane językiem profesjonalistów. W związku z tym proponujemy 
nie przyjmować tej zmiany, tj. poprawki nr 1.
A jeśli chodzi o poprawkę nr 2, to proponowane rozwiązanie jest identyczne jak dla 

reklamy leków, które są już stosowane i mają ugruntowaną pozycję. W związku z tym 
proponujemy zostawić to tak, jak jest. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję. Mam jeszcze pytanie do Biura Legislacyjnego, w jaki sposób poddamy pod gło-
sowanie te poprawki? Czy łącznie, czy rozdzielnie?

Legislator Katarzyna Abramowicz:
Powiem, że to jest jedna poprawka, tylko pani...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Czyli to jest jedna poprawka, bo pan minister tak się do tego odniósł, że zwątpiłem.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Przepraszam bardzo. To jest jedna poprawka. Pani mi już przekazała kolejną poprawkę 
i dlatego odniosłem się do kolejnej.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dobrze. Wszystko jest jasne. Przechodzimy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pani poseł Zawiszy? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-

mał? Proszę o podanie wyników.
Głosowało 33 posłów. Za 12, przeciw 17, wstrzymały się 4 osoby. Poprawka nie została 

przyjęta. Tym samym rozpatrzyliśmy art. 55.
Art. 56. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 56.
Art. 57. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag. Jest poprawka.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Jest poprawka. OK. Pani poseł Zawisza, proszę.

Poseł Marcelina Zawisza (Lewica):
Nasza poprawka wprowadza  jaśniejsze  i prostsze  rozwiązanie. Niezgodna z prawem 
reklama wyrobu medycznego powinna skutkować niezwłocznym zaprzestaniem jej publi-
kacji i publikacją tej decyzji w miejscach, gdzie się do tej pory ukazała. Usuwanie naru-
szeń to narzędzie obstrukcji społecznej kontroli nad bezprawnymi reklamami, znane 
zresztą z problemów z reklamą leków. Wnosimy więc o zaostrzenie tego przepisu, prze-
widując, że takie wykorzystanie obecnie proponowanego w projekcie kształtu... Tu coś 
bez sensu napisałam. Przepraszam. Chodzi generalnie o to, żeby zaostrzyć ten przepis, 
po to żebyśmy mogli nie tylko od razu wycofać, ale też informacje o wycofaniu przekazać 
do wszystkich, którzy do tej pory mieli możliwość zobaczyć tę reklamę. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję. Proszę Biuro Legislacyjne.

Legislator Katarzyna Abramowicz:
Mamy jedną uwagę. Do tej pory pomiędzy punktami był spójnik „lub”, a w poprawce 
państwa posłów jest spójnik „oraz”. Czy to znaczy, że w przypadku stwierdzenia przez 
prezesa naruszeń art. 7 będzie musiał w drodze decyzji nakazać zaprzestania publikowa-
nia, ukazywania się lub prowadzenia – to jest jeden człon – i jednocześnie opublikować 
wydaną decyzję w środkach masowego przekazu? Czy tak? OK. To znaczy,  jeżeli było 
takie założenie, to jasne. Nie mamy...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dobrze. Rozumiemy. Pan przewodniczący Piecha, proszę.

Poseł Bolesław Piecha (PiS):
To jest  oczywiście  niejasne.  Bardziej  mi się  wydaje  –  to do pani  poseł  Zawiszy  – 
że to poprawka wynikająca z poprzednio zaproponowanej poprawki w art. 55. Sądzę, 
że tutaj mamy dokładnie wyszególnione... Zapytam naszych fachowców. Chodzi o rozpo-
rządzenie dotyczące reklamy wyrobów medycznych w Parlamencie Europejskim.
Mam tylko taką drobną dygresję. W latach 2003–2004 było dyskutowane Prawo farma-

ceutyczne, potężna regulacja prawna. Najwięcej kontrowersji dotyczyło reklamy, z powodu 
tłumaczeń między polskim językiem prawnym a językiem Unii Europejskiej, czyli angiel-
skim. Też tego się boję. Mało tego, były potem odwołania do różnego rodzaju instytucji 
europejskich i musieliśmy to poprawiać. To jest pytanie również do ministerstwa.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję bardzo. Panie ministrze, jakie jest stanowisko pana i rządu?

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Uważamy, że w przypadku niewielkiego naruszenia przepisów prezes ma również prawo 
wnosić o usunięcie stwierdzonych naruszeń, a nie wyłącznie zaprzestania publikowania 
danej reklamy. I to jest „lub” – może to, to i to. Tak więc ma pełny zakres merytoryczny 
do przygotowania decyzji. Uważamy więc, że jest niezasadna.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Dobrze. Mam w takim razie pytanie do Biura Legislacyjnego. Panie ministrze, gdyby 
pan  też  był  uprzejmy  zwrócić  uwagę  na to,  o co teraz  zapytam. Czy  użycie wyrazu 
„lub” wyklucza możliwość zastosowania jednego i drugiego? Dla mnie, jeżeli jest „lub”, 
to wyklucza – jest to lub to.

Legislator Katarzyna Abramowicz: 
Byłoby tak, gdyby był spójnik „albo”, a w naszym języku prawniczym, jeżeli napisali-
byśmy, że robi to albo to, to mógłby zrobić tylko to albo to. Natomiast, jeżeli napiszemy 
„lub”, to będzie mógł jednocześnie nakazać w drodze decyzji zaprzestania publikacji albo 
jednego i drugiego.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rozumiem. Jeżeli tak jest w języku prawniczym – ja to rozumiem trochę inaczej – przyj-
muję to do wiadomości. Dobrze. To w takim razie, mając tu pełną jasność, przechodzimy 
do głosowania. Czyli rekomendacja pana ministra jest negatywna.
Kto jest za przyjęciem poprawki pani poseł Zawiszy? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-

mał? Proszę o podanie wyników.
Głosowało 33 posłów. Za 13, przeciw 17, wstrzymały się 3 osoby. Poprawka nie została 

przyjęta. Tym samym rozpatrzyliśmy art. 57.
Art. 58. Czy są uwagi? Biuro Legislacyjne.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 58.
Art. 59. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 59.
Art. 60. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 60.
Art. 61. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 61.
Art. 62. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 62.
Art. 63. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 63.
Art. 64. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 64.
Art. 65. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 65.
Art. 66. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 66.
Art. 67. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.
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Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 67.
Art. 68. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 68.
Art. 69. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 69.
Art. 70. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 70.
Art. 71. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 71.
Art. 72. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 72.
Art. 73. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 73.
Art. 74. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 74.
Art. 75. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 75.
Art. 76. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 76.
Art. 77. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 77.
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Art. 78. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 78.
Art. 79. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 79.
Art. 80. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 80.
Art. 81. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 81.
Art. 82. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 82.
Art. 83. Biuro.
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Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 83.
Art. 84. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 84.
Art. 85. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 85.
Art. 86. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 86.
Art. 87. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 87.
Art. 88. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 88.
Art. 89. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 89.
Art. 90. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 90.
Art. 91. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 91.
Art. 92. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 92.
Art. 93. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.
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Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 93.
Art. 94. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 94.
Art. 95. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 95.
Art. 96. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 96.
Art. 97. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 97.
Art. 98. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 98.
Art. 99. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 100.
Art. 101. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 101.
Art. 102. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 102.
Art. 103. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 103.
Art. 104. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 104.
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Art. 105. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 105. Art. 106. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 106.
Art. 107. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 107.
Art. 108. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 108.
Art. 109. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Proszę?

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 109.
Art. 110. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 110.
Art. 111. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 111.
Art. 112. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 112.
Art. 113. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 113.
Art. 114. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 114.
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Art. 115. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 115.
Art. 116. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 116.
Art. 117. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 117.
Art. 118. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski: 
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 118.
Art. 119. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 119.
Art. 120. Biuro.
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Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 120.
Art. 121. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 121.
Art. 122. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 122.
Art. 123. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 123.
Art. 124. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 124.
Art. 125. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 125.
Art. 126. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 126.
Art. 127, tylko muszę go znaleźć. Czy są uwagi? Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 127.
Art. 128. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 128.
Art. 129. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 129.
Art. 130. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.
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Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 130.
Art. 131. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 131.
Art. 132. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 132.
Art. 133. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 133.
Art. 134. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 134.
Art. 135. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 135.
Art. 136. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 136.
Art. 137. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 137.
Art. 138. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 138.
Art. 139. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 139.
Art. 140. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 140.
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Art. 141. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 141.
Art. 142. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 142.
Art. 143. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 143.
Art. 144. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 144.
Art. 145. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 145.
Art. 146. Biuro.
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Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 146.
Art. 147. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 147.
Art. 148. Biuro.

Legislator Aleksandra Wolna-Bek:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Rząd.

Podsekretarz stanu w MZ Maciej Miłkowski:
Bez uwag.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Stwierdzam, że rozpatrzyliśmy art. 148. Teraz przechodzimy do głosowania nad całością 
ustawy wraz z przyjętymi poprawkami.
Kto jest za przyjęciem całości ustawy? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę 

o podanie wyników.
Głosowało 32 posłów. Za 31, przeciw 1, nikt się nie wstrzymał. Ustawa została przyjęta.
Pozostaje nam jeszcze wybór posła sprawozdawcy. Proponuję, aby posłem sprawoz-

dawcą była pani poseł Szczurek-Żelazko. Czy pani poseł jest na łączach?

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS):
Tak, tak. Jestem.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Czy pani poseł wyraża zgodę?

Poseł Józefa Szczurek-Żelazko (PiS):
Tak, tak. Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS):
Tak, pani poseł wyraziła zgodę. Czy są inne kandydatury? Nie widzę zgłoszeń.
Czy ktoś jest przeciwny propozycji, aby pani poseł Szczurek-Żelazko była sprawoz-

dawcą Komisji? Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że pani poseł Szczurek-Żelazko została 
wybrana sprawozdawcą Komisji. Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie.


